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PÕLTSAMAA VALLAVOLIKOGU 

 

ISTUNGI  PROTOKOLL 

 

Põltsamaa                                        27. märts 2025 nr 3 

Algus kell 16.00, lõpp kell 17.50. 

Juhatas vallavolikogu esimees Indrek Eensalu. 

Protokollis vallasekretäri abi Ulvi Pint. 

Osa võtsid vallavolikogu liikmed: Indrek Eensalu, Merle Karuks, Eda Kasar, Maimu Kelder, 

Kristi Klaos, Raik Matekainen (lahkus istungilt kell 17.36), Margus Metsma, Eve Miljand, 

Merle Mölder, Lembit Paal, Ulvi Punapart, Tõnu Pärtel, Evi Rohtla, Inge Rosenberg, Olev 

Teder, Märt Tõnson, Andres Vään. 

Puudusid: Johanna Andruse, Janne Karu, Liia Lust, Sven Rümmel. (Osavõtjate 

registreerimisleht on lisatud protokollile).  

Kutsutud ja osalesid: vallavanem Karro Külanurm, vallasekretär Merike Sumla, rahvaalgatuse 

esitajate esindaja Andrus Soidik (pp 1), advokaadibüroo INDELA advokaat Sven Lass (pp 1), 

majandusosakonna juhataja Kersti Paas, arendus- ja kommunikatsioonispetsialist Jan Müür, 

keskkonnaspetsialist Ain Valu, maaspetsialist Kaisa Sikora, jurist Eva Panksepp, 

vallasekretäri abi Ulvi Pint, istungi ülekande meeskond: IT-spetsialist Ivar Sillaste ja Hannes 

Heiskonen.  

Külaline: Rando Rõõmus. 

 

Indrek Eensalu tutvustas istungi päevakorda ja ettekandjaid. 

 

Kinnitati volikogu istungi päevakord: (poolt 17, vastu -, erapooletuid -) 

1. Seisukoha andmine rahvaalgatusele "Põltsamaa keskkonna ja kogukonna kaitseks: 3-

aastane paus tuuleparkide arenduses" 

2. Põltsamaa Vallavolikogu 17.03.2022 määruse nr 5 „Kaasava eelarve menetlemise kord“ 

muutmine (eelnõu nr 1-4.1/2025/84) 

3. Arvamuse andmine Otisaare lubjakivikarjääri keskkonnaloa nr L.MK/329511 muutmise 

taotluse kohta (eelnõu nr 1-4.2/2025/85) 

4. Põltsamaa Vallavolikogu 21.03.2024 otsuste nr 1-3/2024/9 ja 1-3/2024/10 muutmine 

(eelnõu nr 1-4.2/2025/86) 

5. Riigihanke korraldamine sõiduki hankimiseks (eelnõu nr 1-4.2/2025/87) 

6. Asendustasu maksmine (eelnõu nr 1-4.2/2025/88) 

7. Põltsamaa valla valimiskomisjoni moodustamine (eelnõu nr 1-4.2/2025/94) 

8. Põltsamaa Vallavalitsuse informatsioon 

 

 

https://rahvaalgatus.ee/initiatives/1289-p%C3%B5ltsamaa-keskkonna-ja-kogukonna-kaitseks-3-aastane-paus-tuuleparkide-arenduses
https://rahvaalgatus.ee/initiatives/1289-p%C3%B5ltsamaa-keskkonna-ja-kogukonna-kaitseks-3-aastane-paus-tuuleparkide-arenduses
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Andres Vään andis üle arupärimise (teabenõue) vallavanemale (registreeritud 

dokumendiregistris nr 1-9/2025/573 all ning lisatud protokollile). 

 

Päevakorrapunkt nr 1 

Seisukoha andmine rahvaalgatusele "Põltsamaa keskkonna ja kogukonna kaitseks: 3-

aastane paus tuuleparkide arenduses" 

 

Rahvaalgatuse esitajate esindaja Andrus Soidik andis põhjaliku ülevaate rahvaalgatuse ning 

selle esitamise põhjuste kohta. A. Soidik jagas volikogu liikmetele täiendava infomaterjali 

(lisatud protokollile) ning selgitas seda. 

 

Margus Metsma juhtis tähelepanu, et rahvaalgatuses on toodud Tartu valla kohta ebatäpsed 

andmed. A. Soidik nõustus, et Taru valda (tuuleparke) ei tule.  

 

Merle Mölder küsis:  kust peab aru saama, kust need materjalid pärit on (allkirju ega koostaja 

andmeid pole). A. Soidik möönis, et paberid pole võib-olla kõige korrektsemad. Eesmärk on 

juhtida tähelepanu probleemile.  

 

Repliik Kristi Klaoselt.  

 

Õigusliku analüüsi käsitleva ettekande tegi advokaadibüroo INDELA advokaat Sven Lass. 

(Advokaadibüroo memorandum on lisatud protokollile). 

 

Küsisid: Tõnu Pärtel ja Margus Metsma. Vastas Sven Lass.  

 

Kuulati ka majandusosakonna juhataja Kersti Paasi ettekannet. K. Paas selgitas, mis on 

saanud (mujal valdades) lõpetatud planeeringutest.  

Kõik uuringud jms on vaja teha selleks, et saaksime teile tuua juriidiliselt pädeva otsuse 

lauale. Milline planeeringu lahendus olema saab, et tea täna veel keegi.  

 

Margus Metsma küsis: mis etapis uuringuid tehakse? 

Kersti Paas vastas: igas etapis. 

 

A. Soidik küsis: kuidas edasisel menetlemisel hangitakse mudeldamiseks alusandmeid, kui 

need sõltuvad naabervaldade tuuleparkidest? 

Vastas Kersti Paas: teeme koostööd. 

 

Repliigid Tõnu Pärtlilt ja Andres Väänalt. 

 

A. Soidik küsis volikogule eelnõu esitamise kohta. 

Vallasekretär Merike Sumla selgitas rahvaalgatuse korras esitatud eelnõude menetlemise 

korda. 

 

Otsustati: võtta esitatud informatsioon teadmiseks.  

Volikogu esimees kutsus üles koostööle tuulikute teemal.  

 

 

Päevakorrapunkt nr 2 

Põltsamaa Vallavolikogu 17.03.2022 määruse nr 5 „Kaasava eelarve menetlemise kord“ 

muutmine (eelnõu nr 1-4.1/2025/84) 

 

Kuulati arendus- ja kommunikatsioonispetsialist Jan Müüri ettekannet. 

https://rahvaalgatus.ee/initiatives/1289-p%C3%B5ltsamaa-keskkonna-ja-kogukonna-kaitseks-3-aastane-paus-tuuleparkide-arenduses
https://rahvaalgatus.ee/initiatives/1289-p%C3%B5ltsamaa-keskkonna-ja-kogukonna-kaitseks-3-aastane-paus-tuuleparkide-arenduses
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Kaasettekandjad 

Majanduskomisjoni esimees Märt Tõnson: majanduskomisjon toetas eelnõu. 

Kogukonnakomisjoni esimees Evi Rohtla: kogukonnakomisjon toetas eelnõu. 

 

Otsustati: (poolt 17, vastu -, erapooletuid -) 

Vastu võtta vallavolikogu määrus nr 7 „Põltsamaa Vallavolikogu 17.03.2022 määruse nr 5 

„Kaasava eelarve menetlemise kord“ muutmine“. 

 

 

Päevakorrapunkt nr 3 

Arvamuse andmine Otisaare lubjakivikarjääri keskkonnaloa nr L.MK/329511 

muutmise taotluse kohta (eelnõu nr 1-4.2/2025/85) 

 

Kuulati keskkonnaspetsialist Ain Valu ettekannet. 

Eelnõus märgati kahte trükiviga: lk 2 Otivahi katastriüksuse katastritunnus on ekslikult 

märgitud 51801:001:113, peab olema 61801:001:113. Lk 6 eelviimase lõigu viimases lauses 

on trükiviga sõnas „lähtutakse“. Vead parandatakse. 

 

Kaasettekandjad 

Majanduskomisjoni esimees Märt Tõnson: majanduskomisjon toetas eelnõu. 

Kogukonnakomisjoni esimees Evi Rohtla: kogukonnakomisjon toetas eelnõu. 

 

Otsustati: (poolt 17, vastu -, erapooletuid -) 

Vastu võtta vallavolikogu otsus nr 11 „Arvamuse andmine Otisaare lubjakivikarjääri 

keskkonnaloa nr L.MK/329511 muutmise taotluse kohta“. 

 

 

Päevakorrapunkt nr 4 

Põltsamaa Vallavolikogu 21.03.2024 otsuste nr 1-3/2024/9 ja 1-3/2024/10 muutmine 
(eelnõu nr 1-4.2/2025/86) 

 

Kuulati maaspetsialist Kaisa Sikora ettekannet. 

 

Margus Metsma küsis AK märke kohta. Vastas Kaisa Sikora. 

 

Kaasettekandja majanduskomisjoni esimees Märt Tõnson: majanduskomisjon toetas. 

 

Otsustati: (poolt 17, vastu -, erapooletuid -) 

Vastu võtta vallavolikogu otsus nr 12 „Põltsamaa Vallavolikogu 21.03.2024 otsuste nr 1-

3/2024/9 ja 1-3/2024/10 muutmine“. 

 

 

Päevakorrapunkt nr 5 

Riigihanke korraldamine sõiduki hankimiseks (eelnõu nr 1-4.2/2025/87) 

 

Kuulati vallavanem Karro Külanurme ettekannet. 

 

Kaasettekandjad 

Majanduskomisjoni esimees Märt Tõnson: majanduskomisjon toetas, komisjonis tehtud 

muudatusettepanek oli eelnõusse sisse viidud. 

Sotsiaalkomisjoni esimees Merle Mölder: sotsiaalkomisjon toetas. 
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Otsustati: (poolt 17, vastu -, erapooletuid -) 

Vastu võtta vallavolikogu otsus nr 13  „Riigihanke korraldamine sõiduki hankimiseks“. 

 

 

Päevakorrapunkt nr 6 

Asendustasu maksmine (eelnõu nr 1-4.2/2025/88) 

 

Kuulati vallavolikogu esimees Indrek Eensalu ettekannet. 

 

Margus Metsma: ei ole nõus – eelnõu õiguslikus aluses viidatud valla põhimääruse § 38 lg 1 

ei ole asjakohane, käsitleb abivallavanema asendamist. 

 

Andres Vään: KOKSi järgi vallavanem ei või asutusesiseselt kedagi asendada, kuidas saab 

asendustasu maksta?  Vastas Indrek Eensalu. 

 

Merle Karuks viitas aastaarvule ja tegi ettepaneku arvata punkt istungi päevakorrast välja.  

 

Maimu Kelder küsis valla kodulehel oleva abivallavanema ametijuhendi kohta. Vastasid 

Merike Sumla ja Ulvi Pint. 

 

I. Eensalu pani hääletusele M. Karuksi ettepaneku: arvata punkt päevakorrast välja. (Poolt 6, 

vastu 10, erapooletuid 1). 

 

I. Eensalu pani hääletusele jätta eelnõu õiguslikust alusest välja viide valla põhimääruse § 38 

lõikele 1 (poolt 10, vastu -, erapooletuid -). 

 

Otsustati: (poolt 10, vastu 5, erapooletuid 2) 

Vastu võtta vallavolikogu otsus nr 14  „Asendustasu maksmine“ koos muudatusega. 

 

 

Päevakorrapunkt nr 7 

Põltsamaa valla valimiskomisjoni moodustamine (eelnõu nr 1-4.2/2025/94) 

 

Kuulati vallasekretär Merike Sumla ettekannet. 

 

Raik Matekainen lahkus istungilt kell 17.36. 

 

Margus Metsma küsis komisjoni soolise koosseisu kohta, vastas Merike Sumla. 

 

Otsustati: (poolt 16, vastu -, erapooletuid -) 

Vastu võtta vallavolikogu otsus nr 15 „Põltsamaa valla valimiskomisjoni moodustamine“ 

 

 

Päevakorrapunkt nr 8 

Põltsamaa Vallavalitsuse informatsioon 
 

Kuulati vallavanem Karro Külanurm ülevaadet tähtsamate sündmuste kohta vallas. 

 

Küsimusi esitasid Andres Vään (3 küsimust), Maimu Kelder (2 küsimust), Margus Metsma, 

Tõnu Pärtel, Evi Rohtla.  

Küsimustele vastas Karro Külanurm.  
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Otsustati: võtta esitatud informatsioon teadmiseks. 

 

Indrek Eensalu teatas, et järgmised volikogu istungid toimuvad 17. aprillil ja 15. mail. 

 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt) 

Indrek Eensalu 

vallavolikogu esimees 


